
Полісся, а точніше Мали�
на Житомирської області,
де редакція провела свій
перший виїзний семінар,

маршрут проліг на Поділля — до
Хмельницького.

І хоч редакція приїхала на за�
прошення міської ради, тут, у при�
міщенні міського Будинку культу�
ри, зібралося понад двісті осіб —
переважно представників органів
місцевого самоврядування з
різних куточків області, яких за�
цікавив наш захід. 

«Сільським головою став два
місяці тому, у земельних питан�
нях буквально грузну. Намагаю�
ся вивчити земельне законодав�
ство, але там стільки колізій і
воно так швидко змінюється,

що розібратися в ньому дуже важ�
ко», — зізнавався один із учас�
ників семінару. 

«А що з того, що я працюю вже
довгенько… Запитань, на які важ�
ко знайти відповіді, не меншає.
Постійно сушиш голову, як його
правильно чинити», — підхопив
розмову колега. 

І це ще раз підтвердило, що
наша практична допомога пере�
дусім органам місцевого самовря�
дування та органам виконавчої
влади у вирішенні земельних пи�
тань дуже потрібна. 

На цьому наголосив, відкрива�
ючи семінар, й заступник місь�
кого голови Іван ПРОКОПЕЦЬ. 

…Коли мікрофон передали юрис�
ту редакції Аллі КАЛЬНІЧЕНКО,

невдовзі здалося, що присут�
ні в залі не очікували такої
професійної розмови. Вони
навіть готові були відмовити�
ся від запропонованої перерви
після кількагодинної роботи.
Активно задаючи запитання,
розповідали про ситуації, які
виникають на практиці, зві�
рялися у правильності прий�
нятих рішень, дискутували з
промовцем…
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«На переважну біль�
шість запитань, які ви

сьогодні тут задаєте, дру�
кувалися відповіді на сторін�

ках нашого журналу, — зазначи�
ла у своєму виступі, презентуючи
«Землевпорядний вісник», голов�
ний редактор видання Людмила
ЗІНКОВСЬКА. — Для рад навіть
започатковано спеціальні рубри�
ки: «Поради — радам», «Робота
над помилками», «Відкритий
семінар». Але, на жаль, стає оче�
видним той факт, що далеко не всі
присутні знають, що таке видан�
ня існує. Про це свідчить і кіль�
кість передплатних примірників,
які надходять в область…».

Завершував семінар начальник
юридичного відділу Головного уп�
равління Держкомзему у Хмельни�
цькій області Михайло МУЗИКА.
Колізії земельного законодавства
і йому не дають спокою, тож він
не утримався і від своїх запитань,
зауважень і пропозицій.

«Ми вам дуже вдячні за цю
зустріч і проведену велику інфор�
маційно�роз'яснювальну роботу»,
— говорила на прощання на�
чальник Управління Держком�
зему у м. Хмельницькому Аліса
КУЛАКІВСЬКА, яка разом зі своїм
колегою — начальником управлін�
ня земельних ресурсів та земель�
ної реформи Хмельницької місь�
кої ради Сергієм САМИШКІНИМ
доклали багато зусиль і провели
велику організаційну роботу, щоб
цей семінар відбувся. 

«Ми просимо провести такий
семінар у нашому районі. Ауди�
торію гарантуємо. Чи можливо це
здійснити?» — зверталися до нас
учасники семінару. 

Далі маршрут проліг на При�
карпаття — у мальовниче

село Старий Лисець, що непода�
лік Івано�Франківська. Сільський
голова, він же голова асоціації
сільських і селищних рад Тисмени�
цького району Анатолій ЛУЩАК
каже, що «Землевпорядний віс�
ник» — його настільна книга. І як
тільки�но побачив на сторінках
журналу пропозицію редакції, не
вагаючись вирішив скористатися
нагодою. Його підтримало район�
не керівництво, ще й із сусід�
нього району попросилися. Голо�
ва Снятинської районної ради
Володимир ТОМАШ організував
і привіз у Старий Лисець велику
групу представників органів міс�
цевого самоврядування. Тож у сіль�
ській залі зібралося більше сотні
очільників громад та землевпо�
рядників місцевих рад двох райо�
нів. 

Відкривши семінар, ініціатор
його проведення Анатолій Лущак
спершу слово надав голові Тисме�
ницької районної держадмініст�
рації Ігорю ОВЧАРУ, заступнику
начальника головного управління
Держкомзему у Івано�Франківсь�
кій області Ярославу СПАСІВУ,
які зазначали, що питання земель�
них відносин на сьогодні одне із
найактуальніших, наголошували
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на важливості бути обізнаними із
новелами земельного законодав�
ства, його змінами і доповнення�
ми, щоб якомога ефективніше
вирішувати проблеми у сфері
земельних відносин, відмічали
значимість семінару і дякували
редакції за приїзд. 

А далі слово надали гостям і
все пішло вже за звичним сце�
нарієм — презентація журна�
лу й інформування учасників

семінару про зміни в законо�
давстві, які суттєво впливають на
розвиток земельних відносин,
аналіз помилок, які найчастіше
допускаються на практиці, по�
ради, компетентні відповіді на
запитання. 

Майже чотири години без�
перервної роботи…

Судячи з вражень, якими
ділилися учасники семінару з
нами, вони дізналися багато
корисного і нового про те, як

реалізовувати на практиці поло�
ження земельного законодавства
органами місцевого самовряду�
вання, багато хто отримав відпо�
віді на свої конкретні запитання,
до того ж ще й поспілкувалися з
колегами, обмінялися досвідом…

Та й ми залишилися задоволе�
ними: виїзд на місце та зустріч з
нашими нинішніми і потенційни�
ми читачами багато в чому підка�
зали, яким бути виданню у май�
бутньому. 

На завершення гостям зі Сня�
тинщини гостинний сільський го�
лова показав інфраструктуру села:
адміністративний будинок сіль�
ської ради, будинок культури з
системою автономного опалення,
школу, ФАП, а також ознайомив із
виробництвом фірми «Пінія». 

Провівши день у Старому Лис�
ці і ближче познайомившись із
сільським головою, ми зрозуміли,
що у редакції дзвінок від Анато�
лія Лущака пролунав не випад�

ково. Його активності, ініціа�
тивності, вболіванню за життя
громади можна лише позаздри�
ти. І сюди — у Старий Лисець —
до нього треба їздити не лише з
порадами як не допускати поми�
лок при вирішенні земельних
питань, а й за досвідом — як ор�
ганізовувати роботу і працювати
для громади.


